
                                                   Protokół Nr XI /2015 
   z XI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 30 lipca 2015 roku odbytej w sali 
                               Urzędu Miejskiego, Stary Rynek 1.

Stan Radnych                        -  21 
Radnych obecnych na sesji   -  20

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z  X Sesji Rady Miejskiej.
4. Informacja o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych.
5. Rozpatrzenie uchwał:
    1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2015 rok,
    2/ w sprawie zasięgnięcia informacji o kandydatach na ławników od Komendanta 
        Wojewódzkiego Policji w Łodzi,
    3/ w sprawie przeznaczenia do sprzedaży wolnego lokalu mieszkalnego nr 1 położonego 
        w budynku przy ul. Aptekarskiej nr 4,
    4/ w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości położonej 
        w Łowiczu obręb Korabka,
    5/ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości gruntowej 
        położonej w Łowiczu obręb Kostka,
    6/ w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości, nieruchomości położonych na terenie
        Miasta Łowicza, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną,
    7/ w sprawie określenia Regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania 
        publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteria wyboru ofert,
    8/ w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Łowicza dla 
        niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu 
        i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania,
    9/ w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości położonej 
       w Łowiczu obręb Łowicka Wieś.

  10/w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze pierwokupu prawa użytkowania 
       wieczystego nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Korabka.
  6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
  7. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
  8. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
  9. Zakończenie obrad XI Sesji Rady Miejskiej.

    
Ad.1. 
Otwarcia obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej
Radny M. Trzoska. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości: Burmistrza Miasta Pana 
Krzysztofa Jana Kalińskiego,]Zastępcę Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Posła
na  Sejm RP Pana  Tadeusza  Woźniaka,  Posła  na  sejm  RP pana  Artura  Dunina,  Radnego
Sejmiku  Samorządowego  Pana  Romana  Baryłę,  Przewodniczących  Zarządu  Osiedli,
Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka,
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Dyrektorów jednostek, Naczelników Wydziałów, Radcę Prawnego Panią Jolantę Mrożewską,
pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 20, 
wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że proponowany porządek obrad XI Sesji wraz
z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 29 lipca 2015r wpłynęło pismo 
o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na nabycie prawa własności nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Łowicka Wieś.
                                                 ( stanowi załącznik)
                                     Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wprowadzenia 
dodatkowego projektu uchwały.
                                  17 „za”, 0„ przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska rozpatrzy projekt uchwały 
w pkt., 5 jako uchwała nr 9.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 30 lipca 2015r wpłynęło pismo 
o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia
zgody  na  nabycie  prawa  pierwokupu  prawa  użytkowania  wieczystego  nieruchomości
położonej w Łowiczu obręb Korabka.
                                         ( stanowi załącznik)
                                     Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie wprowadzenia 
dodatkowego projektu uchwały.
                                  18 „za” , 0„ przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska rozpatrzy projekt uchwały 
w pkt., 5 jako uchwała nr 10.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przegłosowanie zmienionego porządku obrad XI
Sesji Rady Miejskiej.
                                  18 „za” , 0„przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska przyjęła zmieniony porządek 
obrad.

Ad. 3.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Protokół z X Sesji został wyłożony 
w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. Sekretarzem X Sesji był Radny Paweł Pięta.
      Sekretarz Sesji oraz Radni nie zgłosili uwag do protokołu.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, Protokół z Sesji    
zostaje przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza XI  Sesji Rady Miejskiej zaproponował 
Radnego Leszka Plichtę, który  wyraził zgodę.
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Ad.4.
Informację o stanie utrzymania miejskich terenów zielonych- przedstawił
    Pan Paweł Gawroński Naczelnik Wydziału Spraw Komunalnych. 
                                            ( stanowi załącznik)
Radny K. Janicki -zgłosił propozycję, aby nie przedstawiać informacji, która była omawiana
na posiedzeniach komisji i Radni otrzymali ją na piśmie i mogli się z nią zapoznać. 
Zaproponował, aby zgłaszać do Naczelnika WSK zapytania w tym temacie.      
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby zgłaszać pytania lub uwagi do 
przedłożonej informacji.
Radny R. Wójcik -  poinformował, że w październiku 2014 roku oraz z marcu 2015 roku 
została dokonana pielęgnacja drzew, zapytał ile to kosztowało miasto.                       
Pozyskano pewną ilość masy drzewnej i jak ją rozdysponowano.
Pan P. Gawroński –poinformował, że nie pamięta kwoty zleceń. Pielęgnacja drzew wiosna 
kosztowała ponad 30.000 złotych, a masa drzewna została przekazana do MOPS, która 
została rozdysponowana zgodnie z potrzebami osób. Dyrektor MOPS potwierdził odbiór 
drzewa przygotowane do odbioru bezpośrednio firmie wykonującej zabiegi pielęgnacyjne 
drzew. Zobowiązał się, że Radny otrzyma pisemną informację po skontaktowaniu się 
z Dyrektorem MOPS.
Radna Z. Kroc – zwróciła się z zapytaniem jak wygląda pielęgnacja 11 szt. drzew  „Catalpy 
zwykłej” rosnących przy ul. Zduńskiej na odcinku od ul. Browarnej do ul. Chopina.
Pielęgnacja była dokonywana w 2014 roku , czy będzie wykonywana w 2015 roku.
Stwierdziła, że drzewa są zaatakowane przez mszyce.
Zwróciła się z zapytaniem o pielęgnacje 6 drzew : topola biała, klon polny, robina akacjowa 
rosnących w Parku przy Baszcie. Pielęgnacja była w 2014 roku, czy będzie w 2015 roku 
i czy drzewostan w Parku jest bezpieczny.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie laptopa ze stołu, przy którym siedzą 
Radni, to rozprasza i przeszkadza.
Pan P. Gawroński – poinformował, że pielęgnacja drzew gatunku „ catalpa” ograniczyła się 
do przycinki i do podniesienia korony oraz wzmocnienia jednego z drzew  przy posesji na 
wysokości Państwa Sękalskich. Nadmienił, że w zieleni miejskiej występuje zakaz 
stosowania środków chemicznych w zieleni miejskiej. Był stosowany raz taki zabieg, ale 
w tym roku go nie wykonywano ze względu na niedostępność środka dopuszczonego do 
stosowania w zieleni miejskiej. Drzewostan przy baszcie w tym roku nie był pielęgnowany 
bo nie było wniosku od Dyrektora ŁOK , który jest zarządcą tego terenu. Jeśli Radna widzi 
taką potrzebę to można dokonać przeglądu drzew i ustalić sposób pielęgnacji po uzgodnieniu 
z Dyrektorem Malangiewiczem.
Radna Z. Wielemborek – zwróciła się z zapytaniem, na jaki okres zawarta jest umowa
z obecnym przedsiębiorcom pielęgnującym zieleń w mieście?
Stwierdziła, że jeśli będą środki finansowe to  powinno być więcej kwietników 
umieszczonych na lampach na terenie miasta.
Pan P. Gawroński – poinformował, że przygotowano wzór kwietników dostosowany 
do naszych latarni i przeznaczono pewną kwotę środków na ten cel na prośbę i Radnego 
J. Stobnickiego. Jeśli będą środki finansowe w roku następnym można zwiększać ilość 
kwietników.
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Radny D. Dzik – zwrócił uwagę na nasadzenia platanów i grabów przy ul. Starzyńskiego, 
które pomimo pielęgnacji nie wytrzymały panującej suszy.
Burmistrz Miasta – stwierdził, że mamy bardzo suchy rok, brak opadów spowodował,
że wiele drzew usycha, zwłaszcza na Os. Bratkowice. Drzewa były podlewane przez kilka 
tygodni temu. Przy ul. Św. Floriana 9 lip straciło liście, podlewano je przez 2 tygodnie wożąc 
wodę cysterną z ZUK. Obecnie odżyły lipy przy ul. Św. Floriana oraz dęby na Błoniach.
Poinformował, że na jesieni zostaną posadzone 3 platany i graby, jeśli nie odżyją przy ulicy 
Starzyńskiego.
Radny J. Stobnicki – zwrócił się z zapytaniem, jaki jest koszt zakupu jednego kwietnika.
Pan P. Gawroński – poinformował, że zakupiono 1 kwietnik za 600 złotych.
Radny K.Cipiński – zwrócił się z zapytaniem, jak wygląda bilans drzew, czy ich przybywa 
czy ubywa.
Pan P. Gawroński – bilans drzew jest dodatni, nasadzenia są nie tylko w pasach drogowych, 
ale główne nasadzenia są na terenach leśnych.
Radny K. Imielski-  zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą wykonywane prace związane 
z przycinką drzew przy ul. A. Krajowej. Kiedy będą usunięte drzewa „porażone prądem”
 na Oś. Armii Krajowej, ponieważ spadają gałęzie na samochody.
Pan P. Gawroński – poinformował, że ulica Armii Krajowej podlega pod Powiatowy Zarząd 
Dróg, była rozmowa przy udziale Starosty Łowickiego, że zajmie się tym priorytetowo.
Przy Przedszkolu nr 5 są drzewa, które stanowią zagrożenie dla dzieci. 
Nadmienił, że dokona przeglądu drzew na Oś. A. Krajowej i nimi się zajmie.
Radna Z. Kroc-zapytała ile na terenie miasta jest pomników przyrody i czy są oznaczone ?
Pan P. Gawroński – poinformował, że obecnie jest  8 pomników przyrody, które są 
oznakowane tabliczkami oraz i 3 drzewa noszące znamiona pomników, o które dbamy, 
jak o pomniki przyrody.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna 
Zofia Wielemborek.
                                           ( stanowią załączniki )
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje informację 
do wiadomości.
Pan Tadeusz Woźniak – Poseł na Sejm RP – podziękował za zaproszenie na Sesję Rady 
Miejskiej. Stwierdził, że jest związany z miastem Łowiczem, gdzie dobrze układa się 
współpraca z Panem Burmistrzem, ze Starostą Łowickim, z Radnymi  oraz z organizacjami 
społecznymi. Chętnie przybywa na ziemię łowicką, która wiąże się z historią oraz folklorem.
Przez 14 lat pracował, jako samorządowiec i sprawował funkcję Wójta w dwóch gminach. 
Nadmienił, że wcześniej był Radnym zanim został Posłem na Sejm R.P.
Dobrze, że na Sesjach podnosi się różne ważne sprawy i problemy dla dobra całej 
społeczności. Nadmienił, że władza na każdym szczeblu powinna się przeradzać w służbę.
Należy czynić dobro „ bo czasu mamy bardzo mało.”, dlatego należy z nimi współpracować.
Podziękował za dobrą współpracę z władzami miasta i Radą Miejską.
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Poinformował, że jest Posłem R.P jest III kadencję i stara się służyć dobrze całej ojczyźnie 
oraz wspólnotom samorządowym.
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował  Panu Posłowi za obecność na Sesji Rady 
Miejskiej.

Ad.5.

1/Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2015 rok 
 wraz z autopoprawkę - przedstawił  Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta.
                                   ( stanowi załącznik)
Radny R. Wójcik – stwierdził, że dobrze, iż przesuwa się środki finansowe na modernizację 
OS i R oraz przesuwa się środki finansowe na opracowanie dokumentacji do  dużego wniosku
komunikacyjnego.
Radny zaapelował do Posłów RP o wsparcie powiatu łowickiego, bo powiaty północne 
woj. łódzkiego nie były dyskryminowane przy podziale pieniędzy.
Dobrze, że dofinansowujemy budowanie placów zabaw. Natomiast do złych rzeczy należą 
zwroty środków unijnych, odsetki karne budzą niepokój, które wynoszą 47 %.
Stwierdził, że należy wyciągać wnioski, aby nie popełniać następnych błędów w przyszłości.
Radny nadmienił, miasto dopłaca  46.000 zł z przeznaczeniem na finansowanie pieczy 
zastępczej na dzieci z terenu miasta. Nadmienił , że w roku następnym kwota dofinansowania 
może być o 20 % wyższa. Należy dołożyć wiele starań, aby dzieci nie były zabierane z rodzin
biologicznych. Zatrudnianie 1 asystenta rodzinnego to zbyt mało należy zatrudnić 2-3, 
ponieważ środki finansowane na ich zatrudnienie są refundowane.
Niepokojące są do dochody ze sprzedaży alkoholu, jest to problem społeczny. Należy podjąć 
działania, aby ograniczyć liczbę punktów sprzedaży, co może ograniczyć jego spożycie.
Koszty leczenia z choroby alkoholowej są wyższe niż osiągane dochody ze sprzedaży 
alkoholu. Naukowcy i specjaliści apelują, aby gminy zajęły się tym problemem.
Nadmienił, że na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów prosił o wyjaśnienie, na jakie cele 
potrzebne są środki w gospodarce odpadami zaplanowane w pozostałej działalności kwotę 
46.373,00 zł. Prosił o udzielenie odpowiedzi przez Skarbnika Miasta.
Radny K. Olko-podziękował za przeznaczenie środków finansowych na modernizację hali 
OS i R.
Radna Z. Wielemborek – podziękowała za przeznaczenie środków finansowych na place 
zabaw oraz na urządzenia fitness, czym bardzo są zainteresowani mieszkańcy miasta.
Burmistrz Miasta – poinformował, że z Ministerstwa Sportu przeznaczono 160.000 zł na 
modernizację hali O S i R nr 1 i na doposażenie siłowni.
Ogłoszono przetarg na prace budowlane i nikt się nie zgłosił, dlatego ogłoszono II przetarg, 
przedłużono termin prac. Zgłosiły się 4 firmy a najniższa oferta na kwotę  405.000 złotych 
a najwyższa ponad 510.000 złotych. Przed podpisaniem umowy z firmą, która może wykonać
inwestycję za 405.000 zł potrzebne są przesunięcia środków finansowych na ten cel.
Można było przesunąć modernizację OS i R na 2016 rok, ale są inne plany sportowe na lata 
2015-2020. Zaplanowana jest budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej
 nr 2 przy ul. Mickiewicza 1 wartość około 1mln złotych, zagospodarowanie sportowe  Lasku 
Miejskiego wartość około 2 mln złotych, budowa zaplecza sportowo- sanitarnego przy 
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ul. Jana Pawła II za kwotę 3 mln zł, modernizacja stadionu miejskiego przy ul. Starzyńskiego 
7 mln złotych, budowa i przebudowa  kompleksu basenu rekreacyjnego przy ul. Kaliskiej 5 
około 5 mln zł, modernizacja boisk przy Gimnazjum nr 1, Szkole Podstawowej Nr 4 oraz 
zespole Szkół z Oddziałami Integracyjnymi na Os. Bratkowice za kwotę około 1mln zł.
Ogółem zaplanowano inwestycje za 19 mln złotych. Corocznie będzie występować miasto
 o dodatkowe środki finansowe do Ministerstwa Sportu oraz do Urzędu Marszałkowskiego 
o częściowe dofinansowanie. Największy sukces w pozyskiwaniu środków finansowych 
odniesiono przy modernizacji stadionu przy OS i R. gdzie urządzono trybuny i nawierzchnię 
oraz oświetlenie gdzie wartość inwestycji wynosiła ponad 11 mln zł a otrzymano 
dofinansowania 8 mln zł.
Pan A. Podsędek – poinformował, że 46.000 zł potrzebne będą środki finansowe na 
dodatkowe zadania jak: wywóz elektrośmieci, odpady wielogabarytowe oraz inne zadania 
niebędące przedmiotem przetargu z Zakładem Gospodarki Odpadami.
                                     
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna
 Zofia Wielemborek.
                                          ( stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                  19„za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdziła , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                         U c h w a ł ę  Nr XI/69 /2015
 2/Projekt  uchwały w sprawie zasięgnięcia informacji o kandydatach na ławników od 
Komendanta  Wojewódzkiego Policji w Łodzi –przedstawiła Zastępca Przewodniczącego 
Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Radna Zofia Wielemborek.
                                        ( stanowi załącznik)
Radna Z. Wielemborek odczytała Protokół ze spotkania Zespołu ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników z dnia 21 lipca 2015 roku.
                                      ( stanowi załącznik)
                                      Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                            19 „za” , 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdza, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                       U c h w a ł ę  Nr XI/70/2015
3/ Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży wolnego lokalu 
    mieszkalnego nr 1 położonego w budynku przy ul. Aptekarskiej nr 4-
     przedstawiła Pani Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami
                                     ( stanowi załącznik)
                                  Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawiła Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rada Karina Sędkowska –
Staszewska.
                                          ( stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
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                                 20 „za” , 0„przeciw”,  „0 wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                           U c h w a ł ę  Nr XI/71/2015 
4/ Projekt uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Korabka – przedstawiła Pani Anna Gajewska 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                             (stanowi załącznik)
                                        Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji  Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rada Karina Sędkowska 
–Staszewska.
                                           (stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                   20 „za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdzał, że Rada Miejska podjęła  jednogłośnie 
                                           U c h w a ł ę  Nr  XI/72/2015
5/Projekt uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
nieruchomości gruntowej położonej w Łowiczu obręb Kostka – przedstawiła Pani Anna 
Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                           ( stanowi załącznik)
                                    Pytań i  uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji  Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rada Karina Sędkowska 
–Staszewska.
                                                  ( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                20 „za” ,0„ przeciw”, 0 „wstrzymujących” 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                            U c h w a ł ę  Nr XI/73/2015
 6/Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości, nieruchomości 
położonych na terenie Miasta Łowicza, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną – 
przedstawiła  Pani Maria Kotlarska Główny Specjalista w Wydziale Finansowym
                                              ( stanowi załącznik)
Burmistrz Miasta – poinformował, że funkcjonowały dwie uchwały w sprawie udzielania 
pomocy dla mniejszych i większych przedsiębiorców w ramach „Programu de minimis.”
Nadmienił, że w pierwszym roku działania uchwały stworzono dodatkowo 3 miejsca pracy , 
w drugim roku 5, w trzecim roku po 8, 10,15  miejsc pracy.      
Radni z poprzedniej kadencji pamiętają podjęcie uchwały z dnia 28 kwietnia2011 roku  
Nr IX/75/2011 w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach pomocy 
regionalnej na wspieranie nowych inwestycji i tworzenie związanych z nimi nowych miejsc 
pracy. Poinformował, że w tragicznej kondycji finansowej  i przemysłowej „Syntex” pod 
zarządem syndyka , gdzie nie było chętnych do wykupienia zakładu.                                 
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Zainteresowanym był znany przedsiębiorca Pan Marek Krajewski, wtedy podjęto uchwałę
o pomocy dla przedsiębiorców. Do końca 2015 roku szacowano, że nie będzie podatku 
od nieruchomości, Radni byli o tym informowani.
 Z pomocy „ Programu de minimis” skorzystały 3 firmy: firma braci Urbanek, Lamela
 i Chemipak. Natomiast z pomocy regionalnej skorzystały firmy Syntex oraz Unitet Oilfield 
Servis. Powstało dzięki temu na terenie miasta 399 nowych miejsc pracy.
Nadmienił, że do budżetu miasta nie wpłynęło  4.159.371,20 zł. Syndyk sprzedał zakłady 
„ Syntex” i wpłacił do budżetu miasta w 2011 roku – 650.000 zł zaległego podatku.
Obecnie widać jak zmienia się oblicze zakładów „Syntex”, swoją siedzibę ma miejsce 
8 nowych firm. Nadmienił, że w roku ubiegłym pomocą regionalna interesowała się firma 
holenderska, ale nie podjęto dodatkowej uchwały, ponieważ Rozporządzenie Rady Ministrów 
ukazało się w dniu 9 stycznia 2015 roku.
Burmistrz Miasta nadmienił, że przygotowany będzie nowy projekt uchwały w sprawie 
pomocy w ramach „Programu de minimis” w miesiącu październiku br. dla mniejszych 
zakładów.
Burmistrz Miasta zwrócił uwagę na par.3 pkt 2 projektu uchwały ”szacunkowych kosztów 
płacy wynikających z utworzenia miejsc pracy w następstwie inwestycji początkowej, 
obliczonych za okres dwóch lat, przy czym koszt przypadający na jedno miejsce pracy nie 
może być wyższe niż 4.000 zł miesięcznie, brutto”.
Na posiedzeniu Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta była dyskusja, czy nie wstawić 
niższego progu, ale nie może być on niższy od średniej krajowej. Po dyskusji radni 
zdecydowali, aby nie dokonywać zmian w projekcie uchwały.
Nadmienił , że w par.5 są wymienione zwolnienia podatkowe przysługują przy spełnieniu 
łącznie warunków wymienionych w projekcie uchwały.
Uchwała po podjęcie będzie ogłoszona na stronie Internetowej , poprzez spotkanie 
z przedsiębiorcami i mediami.
Radna K. Sędkowska- Staszewska – stwierdziła, że jeśli będzie stworzone duże 
przedsiębiorstwo, którego nie stać na pobudowanie nowego zakładu pracy oraz zakup 
nieruchomości to można go zwolnić z podatku nawet do 550. 000 zł. 
Należy przedyskutować czy radni mogą mieć wpływ na pensje płacone pracownikom, 
aby nie zatrudniać ich za kwotę najniższego wynagrodzenia krajowego tylko o 10-20 % 
wyższe i aby zatrudniać pracowników na pewny etat.
Podjęta uchwała powinna być szeroko rozreklamowana, należy promować nowe miejsca 
pracy tworzone przez przedsiębiorców. Stwierdziła, że należy wspólnie ze Starostwem 
Powiatowym organizować Targi Pracy, gdzie adresatami mogą być przedsiębiorcy oraz 
uczniowie gimnazjum, którzy mogliby wybierać odpowiednie przyszłe zawody.
Pani M. Kotlarska – poinformowała, że intensywność pomocy, co do zasady wynosi 35 % 
do poniesionych nakładów przez przedsiębiorcę, mogą być one ponoszone na inwestycje lub  
koszty zatrudnienia. Intensywność może być podwyższona o 20 pkt procentowych dla małego
przedsiębiorcy i o 10 pkt  procentowych dla średniego. Ogółem intensywność dla małego 
przedsiębiorcy może wynosić maksymalnie 55 % , ale jest to zależne od poniesionych 
nakładów.  Stwierdziła, że omawiała z Radną K. Sędkowską- Staszewską przypadek 
przedsiębiorcy, który dokona nakładów wysokości  1.000.000 zł, przy intensywności 55 % 
może korzystać ze zwolnienia wysokości do 550.000 zł.
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Radny R. Wójcik – stwierdził, że dobrze, aby samorząd miał wpływ na działalność 
przedsiębiorców, którzy inwestują swoje pieniądze i chcą, aby ich działalność przynosiła 
dochody. Dobrze, że powstała inicjatywa zwolnienia podatkowego dla przedsiębiorców, 
należy życzyć sobie, aby chcieli inwestować w naszym mieście i tworzyć nowe miejsca pracy.
Radny M. Siewiera – stwierdził, że ma wątpliwości, co do szacunkowego kosztu pracy.
Na początku można szacować wyższe koszty pracy a później może być różnie. 
Czy jest to weryfikowane, czy pomoc może być zmniejszona i jaka była intencja wpisania 
szacunkowego kosztu pracy.
Pani M. Kotlarska – poinformowała, że przestrzeganie zasad ustalonych w Rozporządzeniu 
Rady Ministrów, to jeden z warunków przyznania pomocy dla przedsiębiorcy. 
Pomoc jest monitorowa poprzez składanie sprawozdań, co do ilości osób zatrudnionych, 
przedsiębiorca składając wniosek o pomoc określa, z jakiego zwolnienia chce korzystać czy 
z tytułu ponoszenia kosztów wynagrodzenia. Przedsiębiorcy zależy, aby ponosić jak 
najwyższe koszty, ponieważ jest liczona intensywność pomocy miasta. Wyższe koszty 
wynagrodzenia spowodują wyższe zwolnienie z podatku od 35 % do 55 %.
Radny M. Siewierza – stwierdził, że może zrezygnować z zapisu w projekcie uchwały
” szacunkowego kosztu pracy”.
Pani M. Kotlarska – poinformowała, że miasto ma obowiązek przestrzegania 
Rozporządzenia  Rady Ministrów, gdzie z par.6 pkt.2 wynika „ do kosztów kwalifikowanych 
zalicza się koszty wynagrodzenia, którymi są całkowite koszty, jakie ponosi beneficjent 
pomocy faktycznie ponosi z tytułu zatrudnienia, na które składają się w pewnym określonym 
podziale czasu wynagrodzenie brutto przed opodatkowaniem, obowiązkowe składki na 
ubezpieczenie społeczne oraz koszty opieki nad dziećmi i rodzinami.” 
Takie są wymogi dla przedsiębiorców i należy je monitorować.
Radny M. Siewiera-  stwierdził, iż ma nadzieję, że działania przedsiębiorcy będą 
monitorowane.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji  Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rada Karina Sędkowska 
–Staszewska.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Zofia 
Wielemborek
                                                  ( stanowią załączniki )
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                               20 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących ”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                        U c h w a ł ę  Nr XI/74/2015
Pan  A.Dunin  –  Poseł  na  Sejm  RP –  podziękował  Radnym  za  podjęcie  bardzo  dobrej
uchwały dla przedsiębiorców oraz Burmistrzowi Miasta za cenną inicjatywę. 
Miejsca pracy są najważniejsze, to pozwoli zatrzymać wiele osób w Łowiczu dla dobra 
rozwoju miasta. Dobrze, aby Łowicz się rozwijał, podjęcie uchwały o pomocy dla 
przedsiębiorców  jest  krokiem  w  dobrym  kierunku.  Zadeklarował,  że  na  swojej  stronie
Internetowej zamieści informację, że warto inwestować w Łowiczu.
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Ważne było podjęcie uchwały, w której miasto Łowicz przeznacza pewne środki finansowe na
sport,  gdzie  można  uzyskiwać  dobre  efekty  zwłaszcza  wśród młodzieży.  Podziękował  za
zaproszenie i życzył radnym podejmowania dobrych decyzji.
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Posłowi za obecność na Sesji oraz za ciepłe
słowa.
Pan T. Wóźniak – Poseł na Sejm RP – podziękował Radnym za podjęcie uchwały 
w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości, nieruchomości położonych na terenie 
Miasta Łowicza, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną,
Stwierdził, że podjęto uchwałę dla dobra społeczności lokalnej, dzięki niej można będzie 
zatrzymać wielu młodych osób na terenie miasta, którzy nie wyjadą do innych miast czy 
zagranicę kraju. Podjęta uchwała jest ważna pod względem ludzkim i ekonomicznym.
Stwierdził,  że na wielu spotkaniach z mieszkańcami miasto Łowicz będzie przedstawiane,
jako przykład godny naśladowania.
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Posłowi za obecność na Sesji oraz za dobre
słowa.
7/ Projekt uchwały w sprawie określenia Regulaminu otwartego konkursu ofert na 
realizację zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteria 
wyboru ofert – przedstawiła Pani Joanna Mostowska Dyrektor Obsługi Przedszkoli 
Miejskich.
                                                  ( stanowi załącznik)
                                              Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rada Karina Sadkowska –
Staszewska.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Zofia 
Wielemborek.
                                                    ( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                          20 „za” , 0„przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                             U c h w a ł ę  Nr XI/75/2015
 8/Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
Miasta Łowicza dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego oraz trybu  i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystywania - przedstawiła Pani Joanna Mostowska Dyrektor Obsługi Przedszkoli 
Miejskich.
                                                        (stanowi załącznik )
Radny K. Janicki – zwrócił się z zapytaniem, ile jest przedszkoli niepublicznych na terenie 
miasta i ile dzieci jest w tych przedszkolach.
Pani J. Mostowska – poinformowała, że na terenie miasta 3 przedszkola niepubliczne 
tj. Przedszkole Diecezjalne, „Bakoland”  i Tele- Fere.
Przedszkole Tere- Fere funkcjonuje od 1 września 2014 roku i otrzymuje dotacje na 25 dzieci.
Przedszkole „ Bajkoland” otrzymuje dotacje na 25 dzieci.
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Natomiast Przedszkole Diecezjalna ma 120 dzieci. Miasto przeznacza dotację w wysokości 
600 zł na 1 dziecko miesięcznie, w budżecie miasta zaplanowane jest na ten cel ponad 1mln 
złotych.
Radny M. Siewiera – zwrócił się z zapytaniem, czy 100 % miejsc w naszych przedszkolach 
jest wykorzystanych.
Pani J. Mostowska – w związku z dużym zainteresowaniem od kilku lat zwiększano liczbę 
miejsc w przedszkolach od 650 do 875.
Od 1 września br. będzie w przedszkolach 36 oddziałów przedszkolnych, w każdym 
przedszkolu jest więcej o 1-2 oddziały. Nadmieniła, że w naszych przedszkolach jest dużo 
dzieci spoza miasta Łowicza i miasto odzyskuje około 300.000 zł rocznie z poszczególnych 
gmin.
Burmistrz Miasta – stwierdził, że należy się cieszyć z naszych przedszkoli. W 2006 roku 
było objętych opieką przedszkolną około 70 % dzieci a obecnie 98 % .
Powstało 9 nowych oddziałów przedszkolach w ciągu ostatnich 8 lat.
Nasze przedszkola są tanie, odpłatność wraz z wyżywieniem wynosi od 120 do 150 złotych 
miesięcznie, 50 % odpłatność jest pobierana od rodziców mających troje dzieci. 
Jako pierwsi w Polsce wprowadziliśmy taką odpłatność dla rodzin 3 +.
W przedszkolach są zajęcia dodatkowe bezpłatne takie jak ; język angielski, muzyka, 
gimnastyka korekcyjna, psycholog, logopeda.
Rozważano wprowadzenie w szkołach nauczania przedszkolnego, ale nie było takiej 
potrzeby. Miasto stara się pomagać młodym rodzinom , którzy chcą pracować i przekazywać 
dzieci pod opiekę przedszkolom. Pani Dyrektor J. Mostowska z dużą troską dba o 
przedszkola, o dzieci 
o budynki i ogródki dla dzieci. 
Radni zdecydowali o zwrocie 40.000 zł dotacji unijnych za termomodernizację przedszkoli, 
ale należy cieszyć się, że wyrzucono azbest ze ścian budynków łowickich przedszkoli.
Radny M. Siewiera- stwierdził , że należy cieszyć się, że prawie wszystkie dzieci znajdują 
miejsca w przedszkolach, ale tworzenie nowych oddziałów przyczynia się do zabierania sal 
gimnastycznych czy innych pomieszczeń. Może warto powrócić do pomysłu, aby w jakieś 
szkole utworzyć oddziały przedszkolne.
Burmistrz Miasta stwierdził, że obecnie rodzi się mniej dzieci i wystarczy miejsc 
w przedszkolach. Dzieci sześcioletnie będą uczęszczały do szkół, dlatego miejsc 
w przedszkolach będzie wystarczająco.
Radna K. Sędkowska – Staszewska – stwierdziła, że w niektórych przedszkolach sale 
gimnastyczne zostały pozabierane, może należy pomyśleć o dodatkowym przedszkolu 
publicznym. Dobrze, że w naszych przedszkolach są dodatkowe zajęcia i pracują dość długo,
niektóre pracują w wakacje.
Radna Z. Wielemborek  stwierdziła , że podziela zdanie, w mieście są dobre przedszkola 
oraz bardzo dobrą kadrę i dzieci są bardzo dobrze przygotowane do nauczania w szkołach.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji 
Radny Krzysztof Olko.
Opinię Komisji  Społecznej - przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rada Karina Sędkowska 
–Staszewska.
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Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Zofia 
Wielemborek
                                                ( stanowią załączniki)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                   20 „za” , 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie 
                                        U c h w a ł ę  Nr XI/76/2015 
9/  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  prawa  własności
nieruchomości położonej w Łowiczu obręb Łowicka Wieś – przedstawiła Pani 
A. Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                            ( stanowi załącznik)
                                         Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Zofia 
Wielemborek
                                             ( stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         2 0 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła jednogłośnie głosów
                                             U c h w a ł ę Nr XI/77/2015 
10/ Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa pierwokupu prawa
użytkowania  wieczystego  nieruchomości  położonej  w  Łowiczu  obręb  Korabka –
przedstawiła Pani A. Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.
                                          ( stanowi załącznik)
                                       Pytań i uwag nie zgłoszono.
Opinię Komisji Budżetu i Finansów – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Zofia 
Wielemborek
                                             ( stanowi załącznik)
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                         17 „za” , 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujących”.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska podjęła większością głosów
                                             U c h w a ł ę Nr XI/78/2015 
  
Ad.6.

Informację o działaniach w okresie między Sesjami  – przedstawił Pan  Krzysztof 
Jan Kaliński Burmistrz Miasta.
                                              ( stanowi załącznik)
 Burmistrz Miasta zaprosił Radnych na uroczystości związane z dniem 1 sierpnia br. 
o  gdzie  o  godz.17-tej  odbędą się  uroczystości  na  Cmentarzu  Katedralnym przy Pomniku
Szarych  Szeregów  przypominające  Powstanie  Warszawskie.  Miasto  Łowicz  przeżywało
upadek powstania, przyjęto ponad 50.000 uchodźców z Warszawy. 0 17-tej godzinie mają być
włączone  syreny i  bić  dzwony kościelne  w całym mieście.  Wysłano  pisma  z  apelem do
Proboszczy poszczególnych Parafii oraz Komendantów i Prezesów Straży Pożarnych.
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Burmistrz Miasta zachęcał do przeczytania książki „ Rok 1945  Wojna i Pokój” Magdaleny
Przewałkowskiej, gdzie miesiącami pokazane są losy Polaków w 1945 roku.
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  przygotowywany  jest  wniosek  unijny„  Transport
Miejski”.  Planowane  jest  ogłoszenie  konkursu  z  konkretnymi  zasadami,  gdzie  samorządy
będą miały 1 miesiąc na przygotowanie dokumentacji. Były rozmowy z Dyrektorem ZUK,
Wójtami Gmin: Łyszkowic, Łowicza, Nieborowa, z którymi zawarte są porozumienia 
o współpracy. Planowane jest zakupienie 4 autobusów małych po 1 mln złotych. 
Należy pobudować halę napraw autobusów, co najmniej 20 nowych przystanków z koszami 
I ławkami , 3 nowe zajezdnie, biletomaty z autobusach i na ulicach. Do tego wniosku chcemy
włączyć parking przy ulicy Dworcowej. Obecnie jest pozwolenie na budowę i dokumentacja
na budowę parkingu, ale poczekamy na dofinansowanie w granicach 85 %.  Budowa parkingu
kosztowałaby miasto około 1 mln złotych, może być wykonany za 150.000 złotych, 
jeśli  Urząd  Marszałkowski  rozpatrzy  wniosek  pozytywnie.  Chcemy  poczekać  z  budową
parkingu  i  skorzystać  z  takich  możliwości.  Planowane  jest  zagospodarowanie  ulicy
Dworcowej, którą od kolej otrzymaliśmy. Teren pod parking został przekazany miastu 
w formie dzierżawy na 10 lat, ale występujemy z pismem o wykupienie 0.5 ha od kolei.
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  w  ciągu  kilku  tygodni  zostanie  urządzonych  na
Błoniach  6  miejsc  do  grillowania  ze  stolikiem  i  ławkami  przed  Muszla  Koncertową  na
wniosek Radnego K. Cipińskiego.
Nadmienił,  że  po  wystąpieniach  do  Wojewódzkiego  Zarządu  Wód  i  Melioracji,  do
Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej  w  Warszawie  po  wykonaniu  projektu  mamy
decyzję ,która się nie uprawomocniła. Obecnie należy wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego
o uzyskanie pozwolenie wodno- prawnego i do starostwa o wydanie decyzji.  
Inwestycja możliwa jest do zrealizowania w następnym roku. 
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  w  przyszłym  roku  planowane  jest  rozpatrywanie
projektów sportowo- rekreacyjnych, gdzie może być wykonana plaża na skarpie nad Bzurą
przy skorzystaniu ze środków unijnych. Plaża będzie w pewnej odległości od wody, należy
zlikwidować darń ze skarpy, nawieść 45 cm piasku około 1.500 ton. Będą problemy 
z dojazdem od ruin zamku, należy liczyć się z kosztami kilku tysięcy złotych. Przy wysokiej
wodzie w rzece Bzura plaża może ulec zniszczeniu. Jest taka inicjatywa społeczna i takie
zapotrzebowanie, można ją realizować.
Nadmienił, że jest pomysł, aby przy ulicy Kaliskiej 5 przy basenie utworzyć odkryte 
2 baseny. W Sandomierzu wykonano takie baseny, są wielkości 15 x 10 m o głębokości od 60
cm do 1,20 m. Są obudowane , z przebieralnią z miejscem na koce i na leżaki, można urządzić
plaże z parasolami. Inwestycja potrzebna na okres letni, koszt budowy takich basenów do
300.000 złotych, można je demontować. Jest to inwestycja wieloletnia, bezpieczna, 
z ratownikiem.
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  Uchwała  Nr  X/67/2015w sprawie  utworzenia  przez
Gminę  Miasto  Łowicz  spółki  z  ograniczona  odpowiedzialnością  pod  firmą  „Centrum
Rozwoju Lokalnego”  Sp. z o.o. w Łowiczu została zaskarżona przez dwóch Radnych.
Taka informacja ukazała się a prasie, szkoda, że Burmistrz Miasta i Przewodniczący Rady
Miejskiej o tym dowiadują się z mediów. Takie jest prawo, aby zaskarżyć Uchwałę do Urzędu
Wojewódzkiego. 

13



Poinformował, że rozmawiał z Urzędem Wojewódzkim i pozwolono ujawnić taką informację,
że  nie  będzie  wszczętego  postępowania,  podjęta  uchwała  jest  zgodna  z  prawem.
Zainteresowani Radni zostaną poinformowani pismem z Urzędu Wojewódzkiego.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na uroczystościach 1 sierpnia br. oraz 
15 sierpnia br. Rada Miejska powinna być reprezentowana poprzez Sztandar Rady Miejskiej. 

Zaapelował, aby Radni zgłaszali się do Pocztu Sztandarowego na 1 sierpnia br.
Zgłosił się Radni: L. Plichta, Z. Wielemborek, J.Stobnicki.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował o zgłaszanie się do Pocztu Sztandarowego na
uroczystości związane z dniem 15 sierpnia br.
  Zgłosili się Radni: K. Ciupiński, D. Dzik, K.Igielski.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  wpłynęło  pismo  z  Urzędu
Wojewódzkiego  w  Łodzi  w  dniu  17.07.2015  roku  w  sprawie  wszczęcia  postepowania
nadzorczego w celu kontroli legalności Uchwały nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu 
z dnia 25 czerwca 2015 roku. Została wysłana odpowiedź z wyjaśnieniami.
Radna  K.  Sędkowska-  Staszewska  –  stwierdziła,  że  bardzo  dobrym  pomysłem  jest
utworzenie basenów otwartych. Zaproponowała, aby skorzystać ze źródeł geotermalnych.
Burmistrz  Miasta  –  poinformował,  że  możliwość  korzystania  ze  źródeł  geotermalnych
możliwe jest w Kompinie kilka km od m. Łowicza a koszt inwestycji  byłby o 70 mln zł
większy.
Radny R.  Wójcik stwierdził,  że  Radni  mają prawo a nie  mają obowiązku informowania
Burmistrza Miasta czy Przewodniczącego Rady o zaskarżeniu uchwały.
Nadmienił,  że  zostało  wszczęte  postępowanie  w  sprawie  tej  uchwały,  może  nie  być
rozstrzygnięcia.
Radni  oraz  mieszkańcy  miasta  mają  prawa  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego, z czego najprawdopodobniej skorzystają. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził , że Rada Miejska przyjmuje informację 
do wiadomości.
Ad. 7. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  że  Urząd  Marszałkowski  Województwa
Łódzkiego przesłał 2 pisma w sprawie przyznania dotacji dla Diecezji Łowickiej na realizację
zadania: Konserwacja zabytkowej kapy z XVII i XVIII wieku, oraz Powiatowi Łowickiemu
na  realizację  zadania  „  Remont  spichlerza  z  przeznaczeniem  na  edukację  kulturalną
młodzieży – III etap”.
Natomiast Minister Infrastruktury i Rozwoju przesłał pismo w sprawie oświadczenia 
Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 25 czerwca 2015 roku zawierające stanowisko Rady 
w  sprawie  zmiany  ustawy  z  dnia  21  czerwca  2001  roku  o  ochronie  praw  lokatorów,
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie kodeksu cywilnego oraz o zmianie niektórych
innych ustaw z informacją,  że propozycja znalazła odzwierciedlenie w przygotowywanym
projekcie założeń ustawy.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje
 I zapytania zostały udzielone Radnym w terminie. 
Burmistrz  Miasta poinformował,  że  Uchwała  Rady Miejskiej  nr  IX/56/2015  w  sprawie
zmiany miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Łowicza,  w obrębie
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ewidencyjnym Górki w rejonie ulic Łęczycka- Miodowa został opublikowania w Dzienniku
Urzędowym Województwa Łódzkiego. Były zapytania z Urzędu Wojewódzkiego, na które
udzielono wyjaśnień. Nie dopatrzono się żadnych uchybień.
W dniu 18 czerwca br. Diecezja Łowicka złożyła pismo do Gminy Miasto Łowicz, w którym
zwróciła się o zakupienie placu przy ul. Miodowej i ul. Łęczyckiej. 
W dniu 17 lipca br.  minął termin 30 dniowy,  w którym Diecezja Łowicka mogła sprawę
skierować do Sądu. Miasto Łowicz nie otrzymało żadnej informacji w tej sprawie.
Radny J. Stobnicki – zwrócił się z zapytaniami, na jakim etapie są prace związane 
z rewitalizacją Starego Rynku oraz czy podjęto jakieś działania w sprawie budowy ścieżki
rowerowej do Nieborowa. Zapytał czy w Parku przy ul. A. Mickiewicza i Parku na Błoniach
jest zainstalowane oświetlenie energooszczędne.
Burmistrz Miasta –poinformował, że droga do Nieborowa jest drogą krajową, wystąpiono
z pismem do Generalnej Dyrekcji Dróg w Warszawie popierając inicjatywę budowy ścieżki
rowerowej. Miasto nie ma gruntów i nie ma wpływu na działania, nie można inwestować 
w ścieżkę rowerową poza terenem miasta.  Na ul.  Bolimowskiej jest  wybudowana ścieżka
rowerowa do granic miasta. Nadmienił, że jest zamontowane oświetlenie energooszczędne 
w parkach przy ul.  Mickiewicza i  na Błoniach.  Ponad rok temu w I Programie Telewizji
podawano Łowicz, jako przykład super oświetlonego miasta.
Pan B. Bończak Zastępca Burmistrza Miasta –poinformował, że planowane jest ogłoszenie
konkursu  na  rewitalizację  Starego  Rynku,  obecnie  trwają  prace  przygotowawcze.
Podejmowane  są  działania  mające  na  celu  pozyskanie  środków unijnych.  Planowane  jest
opracowanie regulaminu konkursu, zorganizowane będzie spotkanie pod koniec sierpnia br.
przy udziale Radnych: Z. Kroc oraz J. Stobnickiego Planowane jest włączenie do 
rewitalizacji dróg dojazdowych do Starego Rynku. Przygotowany zostanie duży projekt.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest w kontakcie z  Panem B. Urbankiem,
który  składał  wniosek  w  sprawie  budowy ścieżki  rowerowej  do  Nieborowa.  Jeśli  będzie
możliwość poparcia tego wniosku u władz centralnych to należy to czynić.
Radny L. Plichta – w imieniu grupy Radnych Rady Miejskiej w Łowiczu odczytał wniosek
wraz  z  uzasadnieniem,  aby  Błogosławiona  Bolesława  Lament  została  patronką  miasta
Łowicza.
                                            ( stanowi załącznik)
Radny R. Wójcik – odczytał interpelację w sprawie naprawy ubytków kostki brukowej 
w ciągu ul. Łyszkowickiej i wyrównania chodnika wzdłuż ul. Powstańców 1863 roku.
                                               ( stanowi załącznik)
Radny przypomniał, że na posiedzeniu komisji składał ustny wniosek w sprawie zadłużenia
Klubu  „  Pelikan”  wobec  miasta,  które  wynosiło  ponad  500.000  zł,  było  podpisane
porozumienie, ugoda w wyniku, którego miało być spłacane, co miesiąc po 15.000 zł –
16.000 zł. Zapytał, czy ugoda jest realizowana ewentualnie, kiedy te raty spływały w jakich
kwotach  i  czy  kwota  zadłużenia  się  zmniejszyła.  Jak  wygląda  windykacja  tych  środków
finansowych.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Radny otrzyma odpowiedź na piśmie.
Radna K. Sędkowska- Staszewska –zwróciła się z prośbą w imieniu mieszkańców 
Ul. Podrzecznej części brukowej, że przekraczana jest prędkość. Zapytała, czy jest możliwość
zainstalowania urządzeń spowalniających, aby poprawić bezpieczeństwo na tej ulicy.
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Burmistrz  Miasta –  zmiana  pierwszeństwa  ruchu  samochodowego  w  ul.Podrzecznej
spowodowała,  że  ul.  Browarna  powstrzymuje  kierowców  przed  rozwijaniem  nadmiernej
prędkości.  Wiele  samochodów rozwija  nadmierną  prędkość  a  dzieci  wychodzące  z  ŁOK
muszą  biegiem  przebiegać  ulicę  przechodząc  na  druga  stronę.  Nie  można  zainstalować
progów zwalniających, ponieważ jezdnia jest z bruku. Będzie prowadzona rozmowa z Policją,
aby zwracała uwagę na przekraczanie prędkości zgodnie z obowiązującymi znakami.
Na ulicy A. Krajowej od pewnego czasu jest ograniczenie prędkości do 40 km / godz., były
prośby mieszkańców, ale nie pomagało. Obecnie kilka osób podczas kontroli Policji straciło
prawo jazdy za przekroczenie szybkości, jedna z osób przekroczył szybkość na tym odcinku
do ponad 101 km/godz. Obecnie kierowcy przestrzegają szybkości jazdy na tej ulicy. 
Radna  K.  Sędkowska  –  Staszewska –  może  uda  się  zamontować  kamerę  lub  pomiary
prędkości jazdy samochodów.
Radny D. Dzik – poinformował, że jest problem z czystością na Targowicy Miejskiej 
po dniach targowych, fruwające torebki zanieczyszczają teren ulicy i osiedli, najgorzej jest 
w soboty. W niedzielę zalegają śmieci, których nie ma, kto sprzątać. Dozorca zatrudniony na
osiedlu nie musi sprzątać zanieczyszczeń z Targowiska Miejskiego.
Wystąpił z prośbą o ustawienie ławki na ul. Nadbzurzańskiej, dla osób odjeżdżających 
autobusami MZK.
Radna J. Stobnicki –  poinformował, że poruszał problem na Sesji w maju br. dotyczącego
przekraczania prędkości na ul. Bolimowskiej, gdzie można by zainstalować miernik prędkości
z  wyświetlaczem.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy Burmistrz  Miasta  rozmawiał  z  Wójtami
Gminy: Łowicz i Nieborów w sprawie utworzenia ścieżki rowerowej na trasie do Nieborowa.
Burmistrz Miasta –poinformował, że ul. Bolimowska jest drogą krajową i decyduje zarządca
drogi, ale temat będzie przeanalizowany. Będą rozmowy z Prezesem Klubu „ Pelikan”, 
aby zlikwidować fruwające torebki po ulicy. Nadmienił, że nie rozmawiał z Wójtami Gmin 
w sprawie ścieżek rowerowych na trasie do Nieborowa, ale będzie rozmawiał.
Radna Z. Kroc –  zwróciła się z zapytaniem , czy były prowadzone rozmowy ze Starostą
Łowickim na temat przeznaczenia środków finansowych na budowę ścieżki rowerowej przy
ul. Klickiej, inwestycja miała być realizowana w ramach budżetu obywatelskiego.
Burmistrz Miasta – poinformował, że miasto przekazało powiatowi 100.000 zł dotacji 
Na ten cel, były rozmowy kilkakrotnie ze Starostą Łowickim. Na pewno za te środki będzie
wykonana inwestycja, Starosta obiecał, że dofinansuje to zadanie.
Radny K. Ciupiński –  zgłosił interpelację sprawie nasadzenia dębu im. Prof. Władysława
Stanie w Parku im. Adama Mickiewicza w Łowiczu wraz z uzasadnieniem.
                                                 ( stanowi załącznik )
Radny zgłosił interpelację w sprawie zwiększenia liczby stojaków rowerowych w Łowiczu.
                                                  ( stanowi załącznik )
Radny zaprosił Radnych na Turniej charytatywny na Orliku rozgrywki pomiędzy Radnymi 
I Policjantami, zbierane będą środki finansowe dla najmłodszych dzieci ze Stowarzyszenia
„Nadzieja.” 
Radny P. Pięta – zgłosił kilka interpelacji w imieniu mieszkańców:
1/ w sprawie ustawienia koszy na śmieci na ulicy Łódzkiej i Jana Pawła II.
2/ w sprawie inspekcji stanu instalacji deszczowej wzdłuż ulicy Ułańskiej,
3/ w sprawie zwrócenia uwagi na stan drzew rosnących wzdłuż rzeki Uchanki,
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4/ w sprawie przygotowania terenów zielonych na Os. Kostka wokół bloku nr 1-3 od strony 
    Ul.Starościńskiej polegającej na niwelowaniu terenu i zasianiu trawa.
5/ w sprawie udostępnienia informacji publicznej dotyczącej realizacji zadań wynikających 
    Z Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi,
6/ w sprawie przedstawienia zestawienia zawierającego koszty zakupu i transportu destruktu 
    Asfaltowego.
Radny M. Siewiera – poinformował, że Urząd Wojewódzki z urzędu wszczął postępowanie
w celu kontroli legalności uchwały nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Łowiczu z dnia 
25 czerwca 2015 roku. Z uzasadnienia wynika, że podobne wątpliwości, jakie miał Urząd
mieli Radni, w naszym uzasadnieniu porównywano bezrobocie w Łowiczu do innych miasta
w Polsce i woj. Łódzkim i jest rzeczywiście niższe.
Zaapelował do Przewodniczącego Rady Miejskiej o udostępnienie odpowiedzi, jaka została
przekazana do Urzędu Wojewódzkiego.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedź znajduje się w BRM i może
zostać przesłana radnemu.
Radny K. Olko-  zapytał ,  czy Burmistrz Miasta jest  zorientowany, kiedy nastąpi budowa
ciągu pieszego od planowanego ronda do ul. Łódzkiej.
Pan G. Pełka – poinformował, że Starostwo rozstrzygnęło przetarg na budowę ścieżki pieszo
– rowerowej w ramach programu przebudowy dróg lokalnych i powinna być realizowana.
Prace powinny być rozpoczęte we wrześniu br. a zakończone po dwóch miesiącach.
Planowane jest wykonanie inwestycji od ronda przy ul. Sikorskiego do ul. Tuszewskiej.
Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu W. Gędłkowi  prosząc, aby ograniczyć
swoje wystąpienie do 5 min.
Pan W. Gędek – mieszkaniec miasta – poinformował, że chciałby odpowiedzieć na pytania,
jakie odczytał na Sesji Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej.” Rada Miejska w Łowiczu, 
w jaki sposób sensowny można polemizować z wypowiedzią Radnego Marka
Boroskiego, którą odczytał z kartki na sesji Rady Miejskiej. Uwaga ogólna w protokole nie
ujęto  fragmentu,  w  którym radny na  sesji  w  swoim piśmie  poddał  moją  obecność,  jako
niepożądaną,  która  winna  być  zakazana.  Nie  udostępniono  mi  oświadczenia  Radnego
Boroskiego, więc protokół jest zmanipulowany. Cyt. „ Kto rządzi miastem, nie jest to ani
Burmistrz ani kościół, są to mieszkańcy i każdą ich wolę należy uszanować.” 
Trzeba również uszanować prawo, a tego nie przestrzega Burmistrz ani Rada. Kościół to też
wspólnota mieszkańców. Burmistrz jest od wykonywania uchwał  a  Rada od ich kontroli, 
cyt. „ co w tym zakresie zrobił kościół ile zorganizował spotkań.”
Panie Radny Boroski zupełny brak wiedzy , służę pomocą, o ile będzie Pan chciał. 
Zapewniam, że troska o pozyskanie terenu przez Biskupa Łowickiego jest od 2005 roku
kierowana do władz miasta bardzo konkretna.  Problem polega, iż Burmistrz  Kaliński nie
wykonywał uchwały od 2007 roku i nie był przez wiele lat rozliczany przez Radę Miejską  
z tego. Cyt.” przez 8 lat nikt nie podjął dialogu, nieprawda. Dialogu nie podjął Kaliński ze
strona kościelną, nie przekazał uchwały do Kurii od 2007 roku. Cyt. „potrzebna jest dobra
wola i chęć rozmowy z obu stron”. Jest brak chęci a nawet obstrukcja ze strony Kalińskiego
Burmistrza.  Cyt.”  nie  przynosi  szczytowi  kościołowi  diecezji  łowickiej  działanie  Gazety
Polskiej i jej Przewodniczącego to, co on demonstruje nazwał chuligaństwem politycznym”.
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Cyt. ”obraża ludzi”, proszę o przykłady „ podał do Prokuratury Burmistrza Miasta, człowieka
prawego, chrześcijanina”. Chciałbym się uczciwie odnieść do tego zawartego stwierdzenia,
każdy, kto posiada władzę o przestępstwie jest zobowiązany  donieść do instytucji, która jest
powołana do przestrzegania prawa, o ile tego nie uczynił staje się półprzestępcą.”  Weryfikacji
dokonuje  Prokuratura,  może  wszcząć  postepowanie  lub  nie.  To  organ  prawny,  o  tym
decyduje.  W tym  wypadku  wszczęte  zostało  postępowanie.  Aby  uprzedzić  fakty  pragnę
zaznaczyć,  iż  Prokuratura  umorzyła  śledztwo.  Zgodnie  z  prawem,  jako  zgłaszający  mam
prawo złożenia zażalenia do Sądu i to uczyniłem .Przedtem zapoznałem się z zeznaniami,
które są ujęte w tej sprawie. Są w nich ewidentne kłamstwa i celowe niedomówienia, Sąd
ostatecznie zdecyduje o sprawie, co tyczy „prawego chrześcijanina”. Mam zupełnie odmienną
opinię, swoją postawą Burmistrz Kaliński określa się, jako organizator sitwy lokalnej, brak
przestrzegania prawa oraz organizator walki z kościołem, daje fałszywe świadectwo wiary”
Cyt. „nie podał ręki Posłowi Cezaremu Olejniczakowi, co świadczy o jego wychowaniu.
„ Panie Boroski członku Pi S, proszę odnieść się publicznie do znanej sytuacji, gdzie Premier
Jarosław Kaczyński w obecności Prezydenta Komorowskiego odmówił podania ręki Posłowi
Palikotowi. Świadczy to źle o jego wychowaniu. Ja stwierdzam, iż Prezes Kaczyński postąpił
w  tym  wypadku  słusznie.  A  Pan  członek  PiS,  co  na  to,  dlaczego  nie  podałem  ręki
Olejniczakowi. W czasie glosowań w Sejmie podnosił rękę „za” ustawą, która zezwala na
zabijanie dzieci nienarodzonych, bezbronne i niewinne.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zakończenie wypowiedzi.
Ta ręka jest zbrodnią taką, jaką wierzący, nikt mnie nie zmusi, abym akceptował prawo, które
wymyśla  SLD,  był  to  mój  odruch  protestu  i  jestem za  prawem naturalnym i  przeciwko
różnego rodzaju dewiacji.
Cieszę się, że Pan Wiceprzewodniczący głosował za kościołem, szkoda, że nie przekonał do
tego Przewodniczącego i radnych PiS a Sobór Watykański II ustanowił dekret o apostolstwie
świeckim i nakłada na nas obowiązek przekazywania wiary. Nie zgodzę się ze stwierdzeniem,
jestem wierzący a jestem przeciwko budowie kościoła lub jak stwierdził Radny Szczepanik
niech Biskup buduje sobie kościół.
Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o wypowiedź na piśmie do protokołu.
Pan W. Gędek – stwierdził, że jest to nagrywane a w związku z tym, że nie otrzymał pisma
Radnego Boroskiego nie przekazuje swojego  wystąpienia ”.
Burmistrz Miasta – poinformował, że w dzbankach na stole jest woda z kranu z cytryną do
picia, ponieważ mamy najlepszą wodę w Polsce. Stwierdził, że mamy zapewnioną wodę na
najbliższe 50 lat,  obecnie jest  dobre ciśnienie i  nie brakuje podczas upadów, dzięki super
inwestycji.
Radny M. Boroski – stwierdził,  że  nie  będzie komentował  wypowiedzi  Pana W. Gędka,
ponieważ nie chce zniżać się do jego poziomu.
Radny J. Szczepanik – stwierdził, że Pan W. Gędek nie mówi prawdy i niech takich rzeczy 
Nie robi.

Ad.8.
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Następna Sesja planowana jest na dzień 27 sierpnia 2015 r godz.12-ta 
z tematami :
1.Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z o.o.
2.Informacja o udzielonych ulgach, odroczeniach, umorzeniach i rozłożenia na raty 
zaległości podatkowych i opłat za 2014 rok dla osób prawnych 
i fizycznych oraz jednostek nie posiadających osobowości prawnej wraz wykazem, 
kwotami i uzasadnieniem.
          Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał o posiedzeniach Komisji w miesiącu 
sierpniu 2015 roku. ( stanowią załącznik)

Ad. 9.

 Na tym zakończono obrady XI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowała:                              Sekretarz Sesji:                        Przewodniczący Rady

Alicja Dutkiewicz                            Leszek Plichta                                  Michał Trzoska 
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